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Diplomní projekt Petry Nárovcové se věnuje modernizaci areálu tělovýchovné jednoty Astra 

v Praze - Zahradním městě. Někdejší periférie Prahy procházející pozvolnou proměnou 

z vesnické krajiny, přes lokální industriál poblíž železniční trati, až po víceméně pravidelnou 

zástavbu rodinných domků a dvojdomků v zeleni, se zásadně proměnila během 70. a 80. let 

20. století. Výstavba sídliště podstatně zvýšila potřebu tzv. občanské vybavenosti a realizace 

vnitřního dopravního okruhu znamenala zpřetrhání přirozených urbanistických a krajinných 

vazeb projevující se všeobecnou izolací místa. V takové situaci vznikl areál TJ Astra, kterému 

je téměř padesát let.  

 

Petra zpracovala podrobnou analýzu stavu, včetně původní stavební dokumentace a novějších 

zásahů. Vyhodnotila aktuální potřeby jednotlivých sportovních oddílů a v omezené míře také 

ekonomické bilance provozu a údržby areálu. To všechno promítla do diplomního semináře, 

který posloužil jako definice zadání vlastní diplomové práce. Výsledkem je komplexní 

modernizace celého areálu, kde ze současného vybavení bude zachována pouze zděná 

tělocvična, která se stane základním kamenem prostorového konceptu. 

 

Podél původní tělocvičny je vedena hlavní kompoziční osa jako páteř prostorového 

uspořádání komplexu. Zrcadlově vůči tělocvičně je umístěna nová hala. Obě dominantní 

převýšené hmoty krytých sportovišť jsou obaleny dvoupodlažním objemem servisních a 

doplňkových funkcí organizovaných ve vazbě na hlavní komunikační a prostorovou osu. Ta 

definuje také polohu venkovního atletického oválu, do něhož jsou vepsána venkovní hřiště 

s možností sezónního zastřešení přetlakovou halou. Atletický ovál kryje ze severní strany 

dvoupodlažní křídlo s kuželnou, šatnami a ubytováním pro sportovce. Západní apendix je 

potom věnován údržbě areálu s bytem správce.  

 

Provoz sportovního areálu je podřízen zachování stávajícího vstupu a vjezdu z ulice 

V Korytech. To platí pro všechna sportoviště a pro všechny členy TJ Astra i sportující 

veřejnost. Každý musí projít recepcí a registrovat svůj pobyt. Další vstupy se týkají buď 

autonomních pronajímaných provozů nebo servisních oddílových prostor s jiným režimem. 

Z hlediska provozních nákladů i bezpečnosti pokládám toto řešení za správné. Z provozního 

hlediska kriticky hodnotím trasu zásobování a dimenzi zázemí restaurace. Šlo by to logičtěji? 

Dále se domnívám, že ubytovací křídlo by muselo být z hlediska PBŘ vybaveno druhým 

směrem úniku. Jak byste to, Petro, provedla? 

 

Petřin diplomní projekt vnímám jako komplexní, dobře odvedenou práci, která přesvědčivým 

způsobem podává vizi funkčního moderního sportovního areálu, splňujícího po všech 

stránkách požadavky na organizovaný sport. Na rozdíl od primitivní architektury sousedních 

bytových domů její návrh neparazituje na svém okolí, ale propůjčuje území charakter. Přes 

dílčí nedostatky doporučuji projekt k přijetí a navrhuji hodnocení stupněm B.   
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